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Bijlagen

Wij stellen u voor kennis te nemen van:

- Rapport AEF Quick scan versnelling energietransitie Zwolle
- De opvattingen van uw college met betrekking tot het rapport en het vervolgproces. 
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Inleiding
In ons coalitieakkoord “Samen naar een waarde(n)volle toekomst voor Zwolle”, hebben we als ambitie 
verwoord om in 2040 klimaatneutraal te zijn, een CO2-vrij gebouwde omgeving. Een ambitieus doel, 
een urgent doel waarmee we dagelijks worden  geconfronteerd. 
Om aan deze ambitie te voldoen zijn we het afgelopen jaar met ons project Warm thuis, aanpak 
verduurzaming bedrijventerreinen, ondersteuning wijk- en buurtinitiatieven, ontwikkeling Haerst etc. in 
de versnelling gekomen.  
Ook de warmtetransitie komt van visievorming in de uitvoeringsfase terecht, door het toewerken naar 
een warmtebedrijf en het opstellen van wijkuitvoeringsplannen.  Deze onderwerpen zullen in het 
komende half jaar in uw Raad ter behandeling komen. Evenals regeling maatschappelijk vastgoed, 
energiearmoede, lokaal eigendom, de RES 2.0, Warm Thuis 2.0 etc. 
We blikken nu telkens vooruit met een raadskalender per 12 maanden vooruit en dat is een mooi begin 
voor de korte termijn. Daarnaast krijgen we steeds meer inzicht in de warmteoplossing per wijk of 
bedrijventerrein. Zo gaan we een aantal wijken / wijkdelen voor de middellange termijn (MLT) 
´programmeren´ irt energie & warmte.  Om voor de langere termijn (5 jaar+) een inschatting te maken 
van de extra inspanningen van de gemeente die nodig zijn om 2040 te halen, was meer onderzoek 
(duiding) nodig. Voor het uitvoeren van de opdracht hebben we een extern bureau gevraagd. Het 
eindresultaat hiervan wordt samengevat in de bijgevoegde rapportage en deze is in ons college 
besproken. 

Kernboodschap
Uit de quickscan Versnelling Energietransitie Zwolle blijkt  dat we als gemeente een serieuze bijdrage 
kunnen leveren aan een klimaatneutraal Zwolle. Voor het halen van deze ambitie zijn we sterk 
afhankelijk van het tempo, ambitie, de financiële middelen en het wettelijk instrumentarium van het 
Rijk. Tevens vraagt het een extra impuls van ons in termen van rolneming, financiën en samenwerking 
met partners. Daarbij willen we meer focus leggen op de onderwerpen waar we als
lokale overheid direct invloed op hebben. De uitwerking hiervan vraagt afstemming en afweging waar 
we bij de invulling van de PPN 2025 op terugkomen. 

Toelichting
1. Het rapport richt zich vooral op de vraag hoe we van het (grijs) gas afkomen, en betreft een quick 

scan, het raakt niet alle beleidsvelden (bijv parkeren), en ook de ruimtelijke impact is nauwelijks 
onderzocht. De nadruk ligt op rolneming en financiële middelen.

2. Het terugdringen van het energieverbruik vraag forse investeringen in en door de hele stad. We 
zijn  afhankelijk van het tempo waarmee het Rijk dit ondersteunt. Als gemeente zijn we ook sterk 
afhankelijk van het wettelijk instrumentarium. Wetgeving ten aanzien van bijvoorbeeld normering 
van het energieverbruik per woning of bedrijf.  We kunnen daar in tempo niet teveel op 
vooruitlopen. 

3. Het college is van mening dat we sneller kunnen op onderdelen, waar we veel invloed hebben en 
resultaatgericht kunnen werken. Dat vraagt nader inzicht en afstemming en overleg met onze 
partners in de stad. En  financiële prioriteitstelling. Ook hier is de afstemming met inwoners 
cruciaal: de balans vinden tussen  hun mogelijkheden en verwachtingen  en onze richting en 
besluiten. 
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4. We willen de Zwolse samenleving ook meer leiderschap, duidelijkheid en richting bieden. We zijn 
van mening dat met alleen stimuleren en faciliteren de versnelling niet verder op gang komt en de 
ambitie op langere termijn onvoldoende in zicht. We zijn in een fase gekomen waar op onderdelen 
een meer netwerkende en richtinggevende invulling van de gemeentelijke rol past. Deze 
onderdelen vragen verdere uitwerking en afstemming met partners in de stad, waaronder het 
Burgerberaad. Voor de PPN 2025 hebben we dat uitgewerkt zodat ook de financiële impact 
hiervan dan afgewogen kan worden.

  

Financiën
Er worden geen financiële besluiten gevraagd naar aanleiding van dit rapport

Communicatie
De communicatie wordt uitgewerkt in het strategisch communicatieplan.

Vervolg

In februari 2024 leveren we een ambitiepakket op met scenario’s over rolneming van de gemeente, 
financiën en samenwerking met partners. Daarbij willen we meer focus leggen op de onderwerpen 
waar we als lokale overheid direct invloed op hebben. Dit pakket dient ter ondersteuning van uw 
afwegingen met betrekking tot de ambities op het gebied van klimaatneutraal Zwolle. Dit kan de Raad 
betrekken bij de afwegingen die te maken zijn in het kader van de PPN 2025.

Openbaarheid
Openbaar. 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,

voorzitter, Peter Snijders

secretaris, Dick Emmer


